

Referat af bestyrelsesmøde i Nordsjællands Storkreds

Dato: 7. maj 2018 kl. 18.30

Sted: Hos Per Hauge, Carlsbergvej 3B, Hillerød

1. Velkommen

2. Tilstede: Allon Hein Sørensen Furesø, Christopher Rue Molbech, Jens Rasmussen (Gribskov), Jytte Green (Hillerød), Margrethe Hering (Rudersdal), Kurt Omø (Hillerød), Guillermo Rosas (Frederikssund), Hanne Omø (Hillerød), Per Hauge (Hillerød), Christian Herdal Molbech (Helsingør), Susan Kjeldgaard (Gribskov), Benny Nielsen (Halsnæs), Katarina Ritz (Furesø), Christopher Rue Molbech (Egedal)

3. Valg af ordstyrer og referent Margrethe Hering og Christopher Rue Molbech

4. Godkendelse af dagsorden - den er godkendt.

5. Referat fra sidste møde: Er udsendt via mail (se alle referater på hjemmeside):

<https://nordsjaelland.alternativet.dk/om-os/referater>

6. Nyt fra lokalforeningerne

a. Allerød:

b. Fredensborg-Hørsholm:

c. Egedal: En del bestyrelsesmedlemmer træder tilbage grundet, fraflytning fra kommunen. En enkelt grundet alder. Der kommer nye kræfter til. Der er årsmøde 7. juni. Der er planer om at lave arbejdet mere simpelt. Lave noget folkenært demokrati og køre på en grøn dagsorden, med eksempelvis i sensommeren en aften om, hvordan man ændrer sit liv i en grøn retning. Med syltekursus, affaldssortering, gæringsforedrag osv. Det kan dog blive afløst af en medlemsbåren ide, der er bedre. Men vi prøver at gøre Alternativet til noget folk godt kan lide og folk gerne vil komme til. Sådan at netværk og relationer etableres og kan hjælpe til næste kommunalvalg. (I virkeligheden ret inspireret af de handlinger de gode grupper i Hillerød og Rudersdal gør). Jeg har også appelleret gruppen til at lave en Egedal mål folder, som man har gjort i Gribskov med verdensmålene. Det er en fantastisk ide.

d. Frederikssund: Prøver at rykke i medlemmer for at få flere ind. Holder snart årsmøde. kommunen døjer med Vinge. Måske ryger borgmesteren i spjældet. Det går ud over skolens sociale indsatser.

e. Furesø: Der har været et arrangement i samarbejdet med Alternativets Unge i Nordsjælland med Anders Stjernholm som underholder, desværre kun med 10 tilmeldte. Å har deltaget i DN's skraldeindsamling 22. april og fortsætter samarbejdet med bl.a. Enhedslisten om borgernære tiltag på miljø- og klimaområdet. Vi påtænker at deltage i borgermøder, hvor der kan kommenteres på byrådets arbejdsprogram for den kommende periode. Vi synes selv, at vi kan se Alternative mærkesager afspejlet på flere områder. Der tages så småt hul på socialpolitik og vi prøver at udbygge samarbejdet med de andre partier.

- f. **Gribskov:** Koncentrerer sig om kultur. Samarbejder med nyt Gribskov. Prøver at få er paragraf 17, stk 4 udvalgt således at de kan komme ind og arbejde tæt med byrådet og tage credit, hvor denne skal tages.
- g. **Halsnæs:** Bestyrelsen har ligget lidt stille. Der har været årsmøde, med deling af forpersonskabet, så Benny tager det politiske og Marianne Lundsvig administrerer. Mødes nu som tradition 1. maj og taler. Det foregår sammen med SF og Ø. Borgerdrevne forslag indført.
- h. **Helsingør:** Kigger fremad - Nu kommer Michael Jellesmark d. 22/5 kl 20.00 det nye alternativet. En slags salon med snak med baggrund af visioner. Bide ti hovedemner og i 5 temaemner og snakke udforpligtende om det. Grundlovsdag holder Julie et arrangement på benene om børnene. Ungdomspartierne speedtalker om hvad de gerne vil have.
- i. **Hillerød:** Der skal ikke så meget i Hillerød. De overvejer, at trække noget entusiasme tilbage til kommunalforeningen gennem opbakning af vores folketingskandidater.
- j. **Rudersdal:** Meget aktiv bestyrelse, med fremmøde med omkring 10 stykker, med gang i læsebrevsskrivningen og vil lave et folkemøde med tidlig involvering af befolkningen i beslutninger.

7. Nyt fra forpersonskabet

Per sendt afsted til Aarhus. LS og Storkredsbestyrelserne skulle mødes. Mange har været nede at vende og var på vej op. Fik snakket ud om hvor meget der skal oplyses om angående konflikter. For fremtiden skal konfliktmæglerne og LS håndtere situationen. Men oplysning er vigtig. Konfliktmæglerne skal styrke sig selv. 3 retters politiske menuer med mad og politik var en ide, som Per havde med hjem.

8. EU-parlamentsvalg

Planlægning af opstillingsmødet den 10/6

Esben Sloth -

Kandidatudvalget skal inviteres igen.

Se evt. EU valgoplæg på Dialog:

<https://dialog.alternativet.dk/t/alternativets-valgoplaeg-til-europa-parlamentsvalget-i-2019/8386>

9. Økonomi

LS lovede at sende et skema - der er få penge. Vi har omkring 30.000 kr i storkredsen. Resten er delt ud til kommunalforeningen.

Søge fællespulje med i Alternativet.

10. Indmeldte emner:

- Storkredsens rolle i FT-valgkampen (Peter Vest)
- Hvordan støtter vi dem - Vi skal arbejde med hele gruppen. Arbejde lokalt for at få vores kandidater frem. Gerne med foldere der promoverer alle.
- Hvad ønsker kandidaterne: Susan: Vi skal have en fælles mentalitet frem, hvor medlemmerne hjælper til med at promovere vores politik. Vi skal dække et kæmpe område og der afstand mellem folk. Vi skal bruge hænder og fødder, der går på gaden. De fælles arrangementer for alle kandidaterne kan ligge i storkredsregi. Storkredsen kan også kræve til af kandidaterne. Hvis der er noget der er fedt.
- Allon: Vi skal fremstå som et team og spille hinanden stærke. Hver kandidat vil gerne have et lille team bag sig, som kan bakke kandidaterne op. Vi skal igang så hurtigt som muligt.
- Katarina: Konceptkatalog
- Jens: Skal vi søge EU om penge til politisk oplysning.
- Per Hauge: Kalenderfører er en god ide. Det virkede rigtigt godt. Vi går i valgkamp nu! Vi kunne måske mødes før grundlovsdag til at mødes og mobilisere nogle kræfter.

- Valgudvalg
- Jytte Green: Vores kandidatfelt er meget divers og det skal vi udnytte. Vi er har en enormt kompetence. Kandidaterne bør kunne lave et kald ud til medlemmerne og kalde folk ind til sig som de kan bruge når de er i valgkamp. Ud over rampen.
- Margrethe Herring: Klap hesten med et katalog. Storkredsen kommer med noget organisatorisk og det vil hive medlemmerne frem. Kandidaterne kommer med ønsker. Vi prøver at efterleve dem.
- IT-understøttelse så vidt muligt.
- Koordineret grundlovsdag. Lokalforeningerne har nogle ideer. Lokalforeningerne kan indbyde kandidaterne og så må de/vi sprede og koordinere efter bedste evne. Vi skal skrive ud.

11. Næste møde samt opsummering af punkter til næste dagsorden.

Forslag fra Christa: fast mødedag, hver måned. Vi blev enige om, at planlægge møderne fra gang til gang.

Næste møde er tirsdag den 19. juni klokken 18.30-21.30.

11. Eventuelt

- **Aktivitet**
- **Gennemsigtighed og medlemsinddragelse**
- **Sundhedsudvalget lever måske**

Actions:

- Skrive til lokalforeninger indbyde til grundlovsarrangement
- Byde op til projekter
- Byde op til katalog - møde med fælles brainstorm
- Diskutere Uffes valgoplæg
- Vi skal også ud og lytte
- Kandidatudvalg og dets rolle